
Tak for en fin Vommevadstur og bal den 2.april  

Solen skinnede hele eftermiddagen. Først på eftermiddagen fik vi en rundvisning i Nørre 

Jernløse mølle. Kåre Fog viste os derefter ud på de ny anlagte vådområder der var 

etableret som naturerstatning i forbindelse med det nye motorvejsbyggeri. Kåre der havde 

været projektleder for dette fortalte os på bedste vis om de landskabsmæssige og 

biologiske overvejelser og løsninger der var gennemført og om den ivrige lokale opbakning 

der var til projektets gennemførelse. Efter en gåtur, med musik og dans med Fruens 

stykke i parken til Løvenborg slot sluttedes halvfemteturen med Kåres rundvisning af med 

at vi så den gl. kampestenbro der lå tæt ved Vommevads forsamlingshus. 

Kl. 18 fortsatte vi i Vommevad forsamlingshus med deltagelse 18 folkedansere fra 

Vipprød, samt mølleren og hans kone og 61 deltagere fra Lirum Larum til festmiddag og 

dans til 2 orkestre. Således nød vi alle den gode dag med musik fra 2 orkestre og alle 

havde en dejlig danseaften. Ved kaffebordet midt på aftenen takkede vi arrangørerne Kåre 

Fog og Kate Larsen for denne fine ide`. Maiken Grubbe takkede de gæve spillefolk og 

dansere i Lirum Larum, der havde doneret deres kørepenge fra et teaterprojekt i Roskilde 

således at det nu blev til en fælles oplevelse for os alle. 

 

 

Ja, selv dansen Halvfemteturen fra Vommevad fik derefter en ny betydning og måske kan 

vi være så heldige at der til næste år kunne listes en ny sjællandstur ud af Kåre og Kate. 

Forslag: Vi har været så heldige at vi i de 2 laug ved vore respektive 40 års jubilæer af 

Roskilde kommune, hver har modtaget en gavecheck som så kunne benyttes til ny tur til 

næste år……. 

Jens Markvard Andersen 


